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Vragen van de statenleden I. Flameling en C. van der Vliet (PvdA) ingevolge artikel 44 
reglement van orde  
 
AANHANGSEL 
tot de notulen van de provinciale staten van Zeeland 2021 nummer 189. 
 
Vragen ingevolge artikel 44 van het reglement van orde inzake 
Parkinson en landbouwgiffen: 
 
(ingekomen: 29 april 2021) 
 

Vragen aan gedeputeerde staten Antwoorden van gedeputeerde staten 

1. Onderschrijft u de ernst van de 
gezondheidsrisico’s van het gifgebruik in de 
akkerbouw en  
fruitteelt in de provincie?  

1. Wij nemen gezondheidsrisico’s uiteraard 
serieus. Op dit moment is er nog veel 
onduidelijkheid over de mogelijke ernst van 
de gezondheidsrisico’s. Het RIVM 
(Rijksinstituut voor Volksgezondheid en 
Milieu) en de EFSA (Europese Autoriteit 
Voedselveiligheid) erkennen dat er meer en 
beter onderzoek moet komen. Dat onderzoek 
moet duidelijk maken wat de risico’s en 
indirecte gevolgen zijn op het krijgen van 
Parkinson wanneer je in aanraking komt met, 
of bloot wordt gesteld aan 
gewasbeschermingsmiddelen. Het Ctgb 
(College voor toelating van 
gewasbeschermingsmiddelen en biociden) 
onderschrijft deze ontwikkeling en als dit leidt 
tot aanpassingen in de Europese  
beoordelingssystematiek voert het Ctgb die 
door.  
Wij gebruiken overigens het gangbare begrip 
gewasbeschermingsmiddelen in plaats van 
gif.  
 

2. Onderschrijft u dat er meer maatregelen 
genomen moeten worden om de boeren en 
omwonenden te beschermen tegen 
blootstelling aan landbouwgif? 

2. De verantwoordelijkheid hiervoor ligt bij het 
Rijk en Europa. 
Het Ctbg heeft hierin een adviserende taak. 

3. Kunt u een overzicht geven van de 
neurotoxische landbouwgiffen die in de 
Zeeuwse landbouw worden gebruikt? 

3. Nee, dit wordt niet door de Provincie 
geregistreerd. Wij gaan ervan uit dat alleen 
toegestane middelen worden gebruikt.  
 

4. Bent u bereid om samen met de boeren en/of 
boerenorganisaties die deze giffen gebruiken 
te onderzoeken hoe boeren kunnen worden 
geholpen om het gifgebruik af te bouwen? 

4. Vanuit ons beleid ondersteunen wij de 
integrale verduurzaming van de agri-food 
sector, bijvoorbeeld door het stimuleren van 
biodiversiteitsbevorderende maatregelen en 
natuurlijke plaagbestrijding. De ontwikkeling 
van weerbare gewassen en de vermindering 
van de afhankelijkheid van (chemische) 
gewasbeschermingsmiddelen is daar 
onderdeel van.  
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Vragen aan gedeputeerde staten Antwoorden van gedeputeerde staten 

5. Bent u bereid om bij het ministerie van LNV 
aan te dringen op aangescherpte 
voorschriften bij het gebruik van landbouwgif 
zodat ook de gezondheidsrisico’s beter 
worden meegewogen? 
 

5. Het bepalen van voorschriften bij het gebruik 
van gewasbeschermingsmiddelen is een 
verantwoordelijkheid van het Rijk en Europa. 
Wij hebben hierin geen rol of bevoegdheid. 
Zie ons antwoord op vraag 1. 

6.  Bent u bereid om geen subsidies meer te 
verlenen aan landbouwbedrijven die gif op 
hun land gebruiken? Zo nee, waarom niet? Is 
gifgebruik een onderdeel van het 
afwegingskader bij toekenning van 
provinciale (co-)subsidies? Zo nee, wanneer 
gaat u daar verandering in brengen? 

 Nee, wij willen geen bedrijven uitsluiten. 
Vanuit het beleid gericht op een volhoudbare 
landbouw is (juist) voor het realiseren van 
een transitie en het bevorderen van innovatie 
van belang dat alle bedrijven in de primaire 
productie en keten worden bereikt.   
 
 

7. Kunt u bevestigen dat de provincie geen gif 
gebruikt op de percelen die in eigendom zijn 
van de provincie? Zo nee, wanneer gaat u 
stoppen met het gebruik van gif? 
 

 Ja. Wij gebruiken al sinds 2017 geen 
chemische gewasbeschermingsmiddelen 
meer.  

8. Stelt de provincie bij het verpachten van 
landbouwgronden de eis dat er geen gif mag 
worden gebruikt? Zo nee, bent u bereid deze 
eis wel te gaan stellen? 

 Deels. De meeste landbouwgrond van de 
provincie is slechts voor korte tijd in 
eigendom van een zelfde agrariër en wordt 
jaarlijks verpacht. De pachters passen deze 
grond eenmalig in, in hun reguliere 
bedrijfsvoering. Een aantal percelen zijn 
biologisch en worden zodanig uitgegeven in 
pacht dat deze status intact blijft. Er loopt ook 
een pilot voor percelen langs wegen 
(landschappelijke inpassing, maar nog wel 
agrarisch te gebruiken) waarbij het niet is 
toegestaan gewasbeschermingsmiddelen te 
gebruiken. Een andere pilot wordt uitgevoerd 
op percelen binnen het Natuurnetwerk 
Zeeland. Deze percelen zijn nog niet 
ingericht en worden nog verpacht met 
beperkingen, waaronder een verbod op 
gewasbeschermingsmiddelen. Leerpunten uit 
de evaluatie van deze pilots (o.a. op kosten, 
opbrengsten, biodiversiteit) worden 
meegenomen in de Nota Grondbeleid (2022). 
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Vragen aan gedeputeerde staten Antwoorden van gedeputeerde staten 

 
9. In hoeverre wordt bij het inkoopbeleid van de 

provincie ingezet op biologisch en 
landbouwgifvrij? Als dat nog niet 100% is, 
wanneer wordt dat dan bewerkstelligd? 

 Het recent door ons College vastgestelde 
Plan voor Maatschappelijk verantwoord 
inkopen 2021-2024 stelt als eis dat er geen 
gebruik wordt gemaakt van pesticiden die de 
gezondheid en milieu schade toe brengen. 
Hier valt de inkoop van biologische 
producten, onder andere voor het 
bedrijfsrestaurant, ook onder. 

 
 
 MIDDELBURG, 31 mei 2021 
  
Namens fractie: PvdA 
 
I. Flameling en C. van der Vliet 
 

Gedeputeerde Staten 
 
Drs. J.M.M. Polman 
 

 A.W. Smit 
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